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A Városvédő és –Szépítő Egyesület elnökségének beszámolója 
a 2009. évben végzett munkáról 

 
(Elhangzott a 2010. február 26-án (pénteken) 16 órakor kezdődő egyesületi beszámoló 

közgyűlésen a Piculás Civilházban) 
 
Tisztelt Egyesületi Tagok! Kedves Városvédő Társaim! Tisztelt Vendégeink! 
 
Az elnökség nevében szeretettel köszöntöm Önöket. Külön köszöntöm Kecze István 
polgármester urat - egyesületünk tagját - valamint, a civil szervezetek képviselőit, 
partnereinket, társegyesületeink jelenlévő képviselőit. Csikós Sándor elnök urat 
Törökszentmiklósról, és Beliczai László urat Tiszaföldvárról. ………………….…Túrkevéről, 
………………………Karcagról. Köszönöm, hogy elfogadták meghívásomat a közgyűlésre. 
 
A 2009-re tervezett munka elvégzését - csak úgy, mint az előző években – büszkén sikeresnek 
mondhatom. Egyesületünk tagsága tevékeny, szívesen vállal feladatot és vállalását tisztességgel 
el is végzi. Az elnökség rugalmasan végzi munkáját, tagjai maradéktalanul ellátják a rájuk 
bízott feladatot. Tagtársaink önzetlen munkája teszi eredményessé és sikeressé egyesületünk 
tevékenységét. A munka egész évben folyamatos volt, a tervezett feladatokat csaknem kivétel 
nélkül elvégeztük: 

– 2009. február 20-án beszámoló közgyűlést tartottunk, 
– az elnökség 5 alkalommal, 
– az ellenőrző bizottság, 
– a Nagykun Kisújszállásért Alapítvány Kuratóriuma saját munkaterv szerint ülésezett 

és egyaránt kiválóan dolgozott.  
 
A munkatervben meghatározott feladatok elvégzésének szervezése, és lebonyolítása során az 
elnökség tagjai és a munkacsoportok vezetői folyamatosan találkoztak egymással. Így mindenki 
a szükséges információk birtokában volt, az elvégzendő feladatok további elnökségi döntést 
nem igényeltek. Az elnökségi ülések mindig határozatképesek voltak. 
 
Az Ellenőrző Bizottság a pénztárossal és az elnökséggel rugalmasan együttműködött és a 
szükséges módon segítséget nyújtott. 
 
Az előző évekhez hasonlóan, folytattuk az egyesület tagtoborzó munkáját, így jelenleg 
közösségünknek 138 fő magánszemély és 3 jogi személyiségű tagja van. Az év folyamán 
sajnálatos módon elhunyt Ponyokai Bálint bácsi, akiről előző közgyűlésünkön 
megemlékeztünk. Emlékét jegyzőkönyvünkben is megörökítettük. Tagsági viszony rendezése 
során elköltözés miatt kilépett Stefanidesz Józsefné, tagdíjfizetés elmaradása miatt Deák 
Sándor tagsági viszonyát töröltük, Szabó István pedig tagsági viszonyának szüneteltetését 
kérte. 2009. évben az elnökség által 7 új tag került felvételre: 
 
Orosné Igriczi Erzsébet, Duli Annamária, Flak Jánosné, Rácz Miklós, ifj. Rácz Miklós és 
Kovaly László, Borók Lajosné. 
Sőt örömmel számolhatok be arról, hogy már ebben az évben is 4 fővel gazdagodott 
egyesületünk. Tagjaink sorában üdvözölhetjük Katonáné Murányi Erikát, Dávid Ibolyát, Boda 
Jánost és Oláh Albertet is. 
(Kérem az új tagokat, amennyiben jelen vannak, álljanak fel had lássuk őket. Egyben kérem 
tagtársainkat keressük, vonjuk be őket munkáink elvégzése során, hogy minél hamarabb 
megtalálják a hozzájuk legközelebb álló tevékenységet, ezzel elősegítve közösségünkbe történő 
beilleszkedésüket.) 
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Egyesületünk sikeres működésében nagy segítségünkre vannak évek óta a Városi Nyugdíjas 
Klub, a Móricz Klub, a ’48-as Asszonykórus, az Öregdiákok Baráti Köre, a Horgász Egyesület, 
a Huszárbandérium tagjai, a Könyvtár, az Arany Iskola, a Kossuth Iskola, a Polgármesteri 
Hivatal, a Művelődési Központ, a KUNSZÖV Kft., a KUNFER Kft, a Petőfi Vadásztársaság, 
a Vízmű Kft. és a Városgazdálkodási Kft. munkatársai, akik főleg egyesületi tagjainkon 
keresztül segítik munkánkat, vagy az előzőekben tőlünk kapott segítséget viszonozzák. 
 
Tervezett feladataink teljesüléséről már olvashattak a Közhasznúsági jelentésben, ennek 
ellenére engedjék meg, hogy tartalmas és szerteágazó munkánkból részletesebben ismertessek 
néhányat: 
 
1. A tavalyi közgyűlésen már beszámoltam arról, hogy 2008 végén Kisújszállás Város 

Önkormányzata pályázatot írt ki a Kisújszállás, Vásár u. 16. szám alatti épület 
CIVILHÁZként történő üzemeltetésére. A Nagykun Kisújszállásért Alapítvánnyal és a Start 
Média Egyesülettel közösen főpályázóként nyújtottuk be igényünket. Pályázatunk nyert, 
így régi vágyunk vált valóra. Ezzel összefüggésben és egy időben a nagyszabású, „Több 
szálból font kötél erősebb” című pályázat megvalósítása is előttünk állt. A 2009. év fő 
feladata tehát a két pályázatban vállalt tevékenységek maradéktalan megvalósítása volt. A 
Piculás felújításának munkálatairól nem szólnék részletesen, az eredmény önmagáért 
beszél. A tavalyi év alatt a romos épületből szépen felújított, irodákkal, kiállító helyekkel, 
modern technikai lehetőségekkel, használható mosdóval, teakonyhával felszerelt Civilházat 
alakítottunk ki. Köszönhető ez a Köteles pályázat támogatásának, a jelentős egyesületi 
önrész felhasználásának és annak a több, mint 1000 órányi önkéntes munkának, melyet 
felnőttek és gyerekek egyaránt lelkesen végeztek. A „Több szálból font kötél erősebb” 
pályázat keretében maradéktalanul megvalósítottuk a vállalt feladatokat és sikeresen el is 
számoltunk a Külügyminisztérium felé. Engedjék meg, hogy néhány fontosabb 
tevékenységet ismertessek a pályázatból a Piculás felújításán túl:  
- megkértük az ország város- és faluvédő egyesületeit, hogy számoljanak be jó 

gyakorlataikról, eredményeikről. az összegyűjtött írásokból, képekből – kibővítve saját 
egyesületünk történetével, eredményeivel – kiadványt készítettünk, melyet megkapott 
minden egyesületi tagunk, eljuttatuk minden város- és faluvédő egyesület számára és 
terjesztjük azóta is minden fórumon civilek és magánszemélyek számára is az egész 
országban 

- továbbképzéseket szerveztünk a város civil szervezetei számára annak érdekében, hogy 
még hatékonyabban tudják működtetni egyesületeiket, sikeresebben ki tudják használni 
a pályázati lehetőségeket 

- Civil szomszédolást tartottunk törökszentmiklósi, túrkevei társegyesületeinknél a jó 
tapasztalatok gyűjtése, cseréje érdekében 

- a Hungária Nostra közgyűlésén és a rácalmási országos városvédő találkozón 
beszámolót tartottunk pályázatunk lényegéről, városvédő munkánk eredményeiről 

- június 27-én nagyszabású Civil kavalkádot rendeztünk a Nagykun klub udvarán 
főzéssel, kézműveskedéssel, vetélkedőkkel 

 
A pályázat megvalósításával és a Civil ház felújításával, létrehozásával nagy álmunk vált 
valóra, hiszen méltó helyen rendezhetjük összejöveteleinket és új ötletek megvalósítására 
is lehetőség nyílik ez által. Azonban nagy terhet is ró egyesületünkre a Civilház fenntartása, 
élettel való megtöltése. (E feladatok megkönnyítése érdekében nagy eredményként és jó 
hírként mondhatom, hogy a közmunkaprogram keretében március 1-jétől – egyesületünk 
történetében első alkalommal - egy új alkalmazott fogja segíteni munkánkat a Civilházban, 
technikai, adminisztrációs és szervezési feladatok ellátásával. Szeretném őt be is mutatni 
Balogh Zsuzsanna személyében.) 
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Ezúton is megköszönöm minden tagtársunknak, támogatónknak az önzetlen tevékenységét 
mellyel hozzájárult nagy feladatunk végrehajtáshoz. Külön köszönöm Nagy Lajos 
alelnökünk ötletgazda projektmenedzser, és titkárunk Nagy Gy. Róza áldozatos szervező, 
noszogató munkáját, mely mind együtt járult hozzá a sikeres megvalósuláshoz. 
Reméljük, hogy a hárommillió forint érteket meghaladó beruházással hozzájárultunk e 
méltán értékes épület fennmaradásához, funkcióval való megtöltéséhez, és ezzel a 
tevékenységünkkel a lakosság és az önkormányzat elismerését is kiváltjuk. 
 

2. A város ’48-as emlékhelyeit körbejáró és az Illéssy-Kossuth emlékkapunál végződő 
március 14-én tartott fáklyás megemlékezésünkre ismét sokan eljöttek, jelen voltak a 
megyei- és a városi képviselők, a civil szervezetek képviselői és szép számmal érkeztek 
fiatalok, diákok is, hogy együtt emlékezzenek. E rendezvényünkkel hagyományt 
teremtettük, mely elismerésre talált a város lakossága és vezetése körében egyaránt. 

 
3. Április 17-én a Műemléki Világnap alkalmából igen tartalmas programot szerveztünk. A 

Galéria könyvtárban előadásokat hallhattunk a civil szervezetek szerepéről, eredményeiről 
a értékőrzésben, hagyományápolásban, valamint az új értékek teremtéséről. Ezután került 
sor a Gaál Kálmán Díj átadására, melyet kedves partnerünk, a Városi Nyugdíjas Klub 
tagjainak ítélt oda egyesületünk. Ezután – a rossz idő ellenére is – emléktáblával jelöltük 
meg a volt Takarékpénztár, a Színház-Vígadó és a Korona Szálló és Vendéglő 
épületegyüttesét. A nap végén jó  hangulatú baráti vacsorát rendeztünk a Kisúj Étteremben. 

 
4. A 23. Városszépítő hét ismét sikeres rendezvény volt. A június 22-27. között megrendezett 

tábor alkalmával végzett munkáról nem csak a helybéliek, hanem a vidéki emberek is 
elismeréssel szóltak. 111 táborozó jelentkezett várost szépíteni – óvodástól a nyugdíjasig -
, akik sokféle és értékes munkát végeztek közel 700.000 forint értékben. A hagyományosan 
elvégzett munkákon kívül (szemétszedés, festés, gyomlálás, kerítések, táblák felújítása) 
ebben az évben nagy munkát végeztek a táborozók a Piculás Civilház felújításában. A 
hagyományos juttatásokon túl (póló, ebéd) ismét strandolhattak is délutánonként a 
táborozók. Októberben pedig jutalmul Dr. Tóth Albert vezetésével egy Szatmár-beregi 
kiránduláson vehettek részt az érdeklődő táborozók. Szeretném megköszönni 
táborvezetőnk Kecze Jánosné és Nagy Gy. Róza munkáját . Köszönet illet minden táborban 
résztvevő gyereket, fiatalt és segítő felnőttet is a lelkiismeretes, önzetlen munkáért. 

 
5. Az izraelita temetőben évek óta tevékenykedünk. A munka látványos előrehaladást mutat, 

köszönhetően a szorgos kezeknek és a segítő felszereléseknek. Ebben az évben a szokásos 
gaztalanításokon kívül újabb értékeket is teremtettünk. Olyan zsidó emléket is sikerült 
méltó helyen ismét láthatóvá tennünk, melyek már közel kerültek a teljes pusztuláshoz. 
Oláh László műköves mester restauráló munkájának köszönhetően egy több tucat darabra 
tört első világháborús emléktáblát sikerült felavatnunk a temetőben a városszépítő tábor 
zárásaként. Júliusban az egykori zsinagóga épületének oldalán az épület régi képét idéző 
táblát, a Holokauszt emlékfal hátoldalán pedig a zsinagóga építésekor készült emléktáblát 
helyeztünk el egy szívhez szóló ünnepség keretében. Tevékenységünket a MAZSIHISZ is 
jelentősebb támogatással 310.000,- forinttal ismerte el 2009-ben. 

 
6. A működés feltételeit pályázatokkal igyekeztünk javítani, mely az előző évihez hasonlóan 

sikerült. Erről részletesen olvashattak a közhasznúsági jelentésben. Itt szeretném 
megköszönni az egyes pályázatok előkészítésénél és elszámolásánál végzett hihetetlen 
mennyiségű lelkiismeretes munkát, melyet elsősorban Nagy Lajos alelnök, Nagy Gy. Róza, 
az egyesület titkára és Fekete Imréné, egyesületünk pénztárosa végzett. 
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2009-ben csaknem 8,5 millió forint bevétellel gazdagodott egyesületünk, a már meglévő 
tartalékunkkal és adományokkal együtt közel 13 millió forint állt rendelkezésünkre. 
Gondolta volna valaki közülünk, hogy ilyen sikerek részesei lehetünk egyszer? 
Összehasonlítás képpen 2004-ben mikor az országos találkozót rendeztük 7,3 millió 
forinttal gazdálkodtunk, mint ahogy a sikeres 2008-as évben is. 
 

7. Az egyesület személyi jövedelemadó 1%-os felajánlásából származó bevétele, a tavalyihoz 
képest - örvendetes módon – ismét növekedett. Ezen a területen két éve megerősített 
munkánk szinte hihetetlen eredményt hozott. Most még aktuális, ezért kérem, hogy 2010. 
évben se feledkezzenek meg az 1% felajánlásáról, barátaikat, ismerőseiket is biztassák erre. 

 
8. Röviden szeretném ismertetni egyéb, a 2009-es munkatervben szereplő elvégzett 

vállalásainkat: 
 

– április 4-én megrendeztük a HOVAVÁR környezettisztasági napot - partnereinkkel a 
Horgászokkal és a Vadászokkal - közel 130 fő részvételével 

– lakossági igényt kielégítve önköltséges alapon elkészült a 2010. évi városvédő 
falinaptár, melyet nagy örömmel vásároltak meg városunk lakói 

– a városi kulturális eseményeken, rendezvényeken egyesületünk tagjai érdeklődő 
résztvevők, közreműködők voltak, minden fontos alkalomra elvittük koszorúinkat az 
alapítvánnyal együtt 

– részt vettünk a Hungaria Nostra 2009. évi közgyűlésén és a Város- és Faluvédők 
Szövetsége országos találkozóján Rácalmáson 

– szeptember 19-20-án a Kulturális Örökség Napjai keretében városnézést szerveztünk és 
sokak örömére újból felmászhattak az érdeklődők a víztoronyba is 

– a Kunok I. Világtalálkozója alkalmából előadásokat, kiállításokat, vetélkedőket 
szerveztünk, több vidéki rendezvényen is megjelentek az egyesület tagjai 

– sikerült elhoznunk a Város- és Faluvédők Országos Szövetsége által meghirdetett 
országos gyermekrajz kiállítás anyagát, amit itt a Civilház termeiben nézhetnek meg az 
érdeklődők 

– a 2009-es Nagykun Kalendárium elkészítésében több egyesületi tagunk is 
közreműködött: írt, fotózott, vagy rajzolt 

– gyakran tájékoztattuk munkánkról a város közvéleményét a Kisbíróban, a városi TV-
ben, városvédő barátainkat az Értékmentőben és elektronikus úton, a városi- és  saját 
honlapunkon 

– társrendezőként vagy segítőként közreműködtünk más civil szervezetek rendezvényein: 
a Téltemetésen, a Horváth tanyán szervezett Kun Viadalon és a Művelődési Központ 
által rendezett Mindenki karácsonyán 

– segítettük partnereinket hagyományápoló és más rendezvényeik lebonyolításában 
juttatásokkal, munkával, részvétellel, 

– részt vettünk továbbképzéseken, tevékenykedünk helyi, megyei és régiós civil 
fórumokon 

– egyesületünk kapcsolatrendszere sokrétű, hasznos és tartalmas, eddigi kapcsolatainkon 
túl (Önkormányzat, Város- és Faluvédők Szövetsége, Civil Ház, Kossuth Szövetség), a 
helyi civil szervezetek jelentős részével és a partner egyesületekkel (Túrkeve, 
Törökszentmiklós, Karcag, Cegléd, Jászberény) is élő, kölcsönös, baráti kapcsolatot 
ápolunk. 

 
9. Terveink között szereplő, de elmaradt feladat volt 

– a Néprajzi Kiállítóterem udvarán lévő kocsiszín felújítása és bővítése. Ez egy 
önkormányzati pályázat jóvoltából megvalósításra kerül. 
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– Terveztük egy csordakút felállítását is. Az erre irányuló pályázatunkat nem támogatták, 

azonban újra próbálkozunk és reméljük megvalósul a terv a József Attila és Gyep utca 
kereszteződésében. 

 
10. A 2009. évi terven felül azonban:  

− Pályázati támogatásból és közadakozásból segítettünk megvalósítani a Jászkun 
huszárok emlékművének felállítását a budapesti Hadtörténeti Intézet udvarán. Fekete 
Imre ötletgazda és a Nagykunsági Szellemi Műhely kezdeményezését felkarolva, az 
emlékmű állítással kapcsolatos teljes pénzügyi lebonyolítást és a pályázati 
adminsztrációs munkákat vállalta fel egyesületünk. 

 
− Terven felül jelentkeztünk a JNSZ Megye Esély Szociális Közalapítványa, Regionális 

Szellemi Forrásközpont által elnyert TÁMOP 5.5.3-08/2008-0027 kódszámú, „Civil 
szervezetek humán kapacitásának fejlesztése, alapvető ismeretek nyújtásával és 
képességfejlesztéssel” című pályázatban való részvételre. Jelentkezésünk alapján 
kiválasztásra kerültünk és elkezdődtek a foglalkozások, melyeken az elnökségi tagok 
szép számmal voltak jelen. A foglalkozások eredményeként elkészült egyesületünk 
„szervezeti diagnózisa” mely alapján megalkottuk egyesületünk fejlesztési tervét. A 
fejlesztési tervet az elnökség a januári ülésén elfogadta, de célszerűnek látjuk a 
közgyűlés által történő megerősítését is. Az ingyenes képzés további állomása ez évben, 
akkreditált képzésen való részvétel, melynek végén a résztvevők tanúsítványt kapnak. 
Így ezt követően már „tudományosan felkészülve” végezhetjük munkánkat. 

 
 
Befejezésül engedjék meg, hogy az elnökség nevében megköszönjem valamennyi egyesületi 
tag önzetlen munkáját, Kisújszállás Város Önkormányzata és a támogató szervezetek 
segítségét. 
 
Köszönöm, hogy meghallgattak. 
 
 

Tatár Zoltán 
egyesületi elnök 

 
Felkérem Dr. Vincze Sándort a Nagykun Kisújszállásért Alapítvány elnökét adjon tájékoztatást 
munkájukról. 
 
A Piculásban a munka 2010-ben is folytatódott, egyesületi tagunk felajánlásából Bana Gyula 
kályhaépítő mester keze munkájának köszönhetően újabb ékszerrel, és reményeink szerint 
hasznos berendezési tárggyal, egy eredeti kunsági (karcagi) mintájú cserépkályhával is 
gazdagodott az épület. A kályhaépítésben segédkezett Nagy Gy. Róza, Ari Lajos, Papi Lajos, 
Posztós Sándor, Klauszmann Zoltán, és Nagy Lajos. Köszönet érte, nem lehetünk elég hálásak 
azért a nagy értékű munkáért. 


